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Az 1976. évi és az V- ötéves terv 

Gazdaságpolitikai 
irányelveket fogadott el 
a megyei pártbizottság 

A Magyar Szocialista Munkáspá r t 
Csongrád megyei Bizottsága tegnap dál-
u ' á n kibővített ülést, tar tot t , dr. Komócsin 
Mihály, a megyei pártbizot t"ág első t i tká-
ra e 'nök 'etével az újszegedi párt iskolán. 
Részt vett és felszólalt a tanácskozáson 
Avró Antal, az MSZMP Polit ikai Bizottsá-
gának tagia. az országgyűlés elnöke, Sze-
ged országgvű'ési kéovicelője. 

Az első két naoi rend t émáia gazdaság-
politikai jellegű volt. A pártbizot tság tag-
jai kézhez kan ták a megvei oá r t -vég reha j -
tóbizo' tsúg írá~os e l t e r j e s z t é s e i t , egyrészt 
Csongrád megye ötéves terüle t Feilesztési 
i rárvelveirő 1 . másrészt a megye 1976. évi 
gazda-ágno' i t ikai í e ' ada 'a i ró l . A két elő-
ter ie-ztéshez Szabó Sándor, a megvei 
pártbizot tság t i tkára adott szóbeli indok-
lást, a m ' t együttes vita köve 'e t t . 

A vi tában a következő e lv társak f e j -
te t tek ki vé leményüke t : Török László, az 
O T P Cso-grád m°gyei igazgatóia, Rózsa 
Is tván, a Szegedi Postai™az"atóság vezető-
je, Vajda György, a DÉMÁS7 igazgatója, 
dr. Perjési László, a Csongrád megyei Ta -
nács e 'nöke. dr . Ágoston József, az SZMT 
megyei vezető t i tkára . Török József, a 

szegedi városi pár tbizot tság első t i tkára , 
Juratovics Aladár , az NKFV szegedi üze-
mének vezetőia. td. Kraikó András nyug-
díjas , Sipos Mihály, a DÉLÉP igazgatója 
és Apró Antal. 

A vitát Szabó Sándor f o g a t t a össze, és 
vá 'aszott a f e 'merü l t kérdésekre. 

Ezt követően — a vi tában e 'hangzot t és 
elfogadott i avas ' a 'okka l kiegészítve — a 
megyei oár 'b izo t t -ág egyhangúlag e l fogad-
ta az V. ötéves terv időszakára szóló me-
gvei területfe ' lesztési i rányelveket , va la -
mint az 1976 évi Ri7daS-5o-,oM'ikai i rány-
e'vaket. Mindkét állásfoglalás a közeljö-
vőben meg'e'enik a mernie két namlaojá-
ban. A pártbizot tság egyidejűleg jóváhagy-
ta azt a tervezetet is, amely az emtt tet t 
két ha*á-ozat végrehai tásával kapcsolatos 
szervezeti Intézkedéseket tar ta lmazza. 

A megvei pár tbizot tság ezután — dr. 
Németh Laíosnak. a megyei pártbizot tság 
t i tkárának e 'ő ' e r i esz ' é se a l an ján — egy-
hangúlag elfogadta a pá r tm ' inka 1975. II. 
fé 'évi tanaszta 'a ta i ról szóló tá jékoztatót , 
v a ' a m í n t a megvei nár 'b izot tság és a me-
gvei pár t -végrehaj tóbizot tság 1976. I. fé l -
évére szóló munka te rvé t . 

Újszász—Hatvan között 

Villamosított vasút-
vonal határidő előtt 

Pénteken ünnepélyesen á t -
a d ' á k a forga lomnak az 
Űjszász—Hatvan között 
épül t vil lamosított vasútvo-
nalat . Az Űjszászon meg-
rendezet t ünnepségen részt 
vet t dr. Á b r a h á m K á l m á n 
köz 'ekedés- és postaüayi 
minisztér iumi á l lamt i tkár , 
Urbán Laios, a MÁV ve-
zérigazgatója. Tóth Lajos , a 
MÁV budanesti igazgatósá-
gának vezetője tet t j e ' an tés t 
a létesí tmény e 'készüiéséről. 
Elmondotta , hogy az Űjszász 
—Hatvan közötti 52 k i lomé-
t e r hosszú vonal vi l lamosí-
tása ai millió forintos köl t-
séggel egy hónappal a h a -

tár idő előtt, készült el. Ezzel 
a beruházássa l lehetővé 
vált ezen a szakaszon, hogy 
óránként száz ki lométeres 
sebességgel köz ieked 'enek a 
vonatok. A menet idő ki lenc-
t izenhat perccel rövidül. A 
vasútvonal r ekons ' rukc ió ja 
azonban még nem fejeződöt t 
be. Az idén e 'készül a vonal 
te l jes biztosttó berendezése, 
és korszer"sj ' t ik az á l lomá-
sok u tas tá jékozta tó rendsze-
rét is. Dr. Á b r a h á m K á ' m á n 
á l l amt i tká r á tvágta a pá lya-
testen kifeszítet t nemzetiszí-
nű sz- 'agot . ma id kigördül t 
a z e ' s ő v i l l a m o s í t o t t s z e r e l -
vény Ha tvan i rányába . 

Karszerűsítlk a mező-
gazdasági anyagmozgatást 

A mezőgazdasági anyag-
mozgatásban idén jelentős 
műszaki fejlesztéssel továb-
bi előrelépést terveznek a 
gazdaságok. Ehhez az e lmúl t 
évinél jobb gép- és a lka t -
részellátást ígért a keres-
kedelem. 

A népgazdaságnak ebben 
az ágaza tában is a gépek fo-
kozatosan ki\—szik a m u n -
kát az ember kezéből, a t e r -
me 'és va lamennyi terüle tén 
előtérbe kerül a nehéz fi-
zikai munka helyettesítése, 
és a szá ' i í tás i - rakodási 
költségek csökkentése. A 
megoldást nehezíti , hogv a 
mezőgazdaságban rendkívül 
sok 'é!e anyagot kell szállí-
tani , a *erme'öknek több 
mint 200-féle különböző 
anyagot kell rendszeresen, 
ese tenként többször mozgat-
niok. A szállítási távolság és 
a rakodási magasság s em 

egységes, és speciális hely 
zetet jelent, hogy a népgaz-
daság más ágazataihoz ké-
pest a mezőgazdaságban a 
szállítási távolság á l ta lában 
nem nagy, át lagosan mind-
össze öt ki lométer. Az idei 
gépkíná la t összeáll í tásánál 
f igyelembe vették, hogy az 
anyagmozgatás költsége az 
összes termelési költségnek 
csaknem a fele. ezért a te r -
melőknek a leggazdaságo-
sabban kihasználható, ese-
tenként több célú gépeket 
igyekeznek biztosítani. 

Az AGROTRÖSZT az ide' 
száll í tóeszköz-megrendelé-

seknél számolt azzal, hogy a 
gazdaságok a korábban t r ak-
torral szállított anyagok egy 
részét teherautóval k íván ják 
továbbí tani , és az üzemek 
1976-ban a korábbiná l több 
tehergépkocsi vásár lását 
i rányozták elő. 

A ha tvani vasútál lomáson 
Kovács Ká lmán állomásfő-
nök köszöntötte a különvo-
naton érkezőket. A vasútál-
lomás nagycsarnokában ren-
dezett ünnepi gyűlésen Ur 
bán La jos mondot t ava tóbe 
szédet. 

Ezután dr. Á b r a h á m Ká ' -
mán „Kiváló Vasu ' a s " é ' 
„Érdemes Vasutas" k i tün te 
téseket adot t á t a vasútvo-
nal korszerűsí tésében élen 
já ró dolgozóknak. 

Szokodi Ferenc, a~ 
M 5 1 M D ha tvani városi bi-
zot tságénak e ' ső t i tkára Hat-
van lakossága, va lamint 
p á r t - és tanácsi vezetése 
nevében mondot t köszönete* 
a vil lamosítás i rányí tóinak 
és az abban részt vevő dol 
gozóknak, m a j d mél ta t ta a 
Hatvan és Szolnok között 
vasúti forgalom korszerűsí-
ésének jelentőségét. (MTI) 

A minőség javításáért 
Tanácskoztak a textilművek brigádvezetői 

S o m o g y i K a r o l y a e l e l v t i e i e 

A fonó „I" műszak brigádjai is kiemelkedő eredményeket értek el 

Befejeződött a kongresszu-
si és felszabadulási m u n k a - ' 
verseny utolsó szakasza á 
Szegedi Text i lművekben is. 
Az első szakaszt még 1974 
szentemberében zár ták a bri-
gádok, a másodlkat tavaly 
márciusban, a h a r m a d i k a t 
nedíg decemberben. A t u l a j -
donképpen kétéves versenyt , 
Szeged fe lszabadulásának 30. 
évfordj i lóját f igyelembe véve, 
osztották há rom részre, a 
vál la lásoknak megfelelően. A 
'rét év a ' a t t k iemelkedő m u n -
kasikereket ér tek el, de 
•időnként visszaesést is t a -
pasztal tak, s igyekeztek an-
nak okai t megszüntetni . 
Most hívták tanácskozásra a 
gyár szocialista b r igád ja inak 
vezetőit, hogy számot vesse-
nek : mi t te t tek a verseny-
időszakok a la t t? Ugyanakkor 
megismer ték a résztvevők a 
soron következő fe ladatokat , 
amelyekhez ú j a b b vál la lá-
saikat igazít ják, hiszen a 
munkaverseny t töret lenül 
"olytatják az idei te rv vég-
reha j tásáér t . az ötödik ötéves 
' e rv s ikeréért . 

A text i lművek dolgozói 
tel jesí tet ték a negyedik ö t -

Biszku Béla látogatása 
Nyíregyházán 

Biszku Béla, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
ja, a Központi Bizottság t i t -
kára , Szabolcs-Szatmár me-
gye országgyűlési képviselő-
je csütörtökön és pénteken 
'á*oga*ást tet t Nyíregyházán. 
\ megyei pár tbizot tság szék-
házában dr. T a r Imre, a 
megyei pár tbizot tság első 
t i tkára és dr. Pénzes János, 
a megyei tanács elnöke fo-
gadta a KB t i tkárá t , aki 
csütörtökön nyíregyházi üze-
mek életével i smerkedet t . 

Biszku Béla pénteken, teg-
n a p részt ve t t és felszólalt 
a megyei pár tbizot tság ülé-
sén, amelyen Szabolcs-Szat-
m á r megye negyedik ötéves 
te rve v é g r e h a j t ó é r ó l , az ú j 
középtávú te rv gazdaságpo-
litikai cé 'kitűzéseiről, és az 
idei fe ladatokról szóló elő-
ter jesztéseket v i ta t ták meg 
F.zt követően részt vet t a 
megyei képviselőcsoport ülé-
sén, ahol az idei m u n k a -
programot hagyták jóvá. 

, (MTI) | 

éves te rvben r á j u k há ru l t 
feladatoltat . A Szocialista 
br igádok versenylendülete 
megérlel te gyümölcsét. Mind 
a fonoda, mind a szövöde az 
ötéves tervidőszak vége e 'őt t 
egy hónappal te l jesí tet te 
tervkötelezettségét. A t e r m e -
lékenység jelentősen emelke-
det t a fe la ján lásokhoz ké-
pest, ami igen lényeges az 
egvre csökkenő munkás lé t -
szám mri le t t . Sokat javul t 
a minőség is. Míg 1973-ban 
több mint egymillió négyzet-
mé te r szövet m a r a d t el a 
szabványok követelménvei 
mögött, addig tavaly alig 
háromszázezer . Az e r edmé-
nvek mél tóak vol tak a t ex -
t i lművek huszonöt éves jub i -
leumához is, ugyanakkor 
hozzá já ru l t ak a néDgazd.aság 
negvedik ötéves te rvének si-
keréhez. 

Az e redmények ú i a b b kö-
telezettségeket je lentenek, a 
szocialista br igádok tagja i , 
va lamennvi dolgozó s t e r m é -
szetesen va lamennyi vezető 
számára is. A legfontosabb 
fe lada t a z idén, várha tóan , 
nem a termelés mennyiségé-
nek emelése lesz, h a n e m a 
minőság további javí tása. 
Ezért a munkave r senv foly-
ta tásában születő vál lalások 
megfoga lmazására nagyon 
nagv f igyelmet kell m a j d 
fordítani . A brigádvezetők 
meghal lgat ták az idei terv-
fe ladatokat . Hagyomány m á r 
a gyárban, hogy a kollektíva 
közösen dönti el, mi t és ho-
gyan tudnak tel jesí teni . A 
tanácskozást ennek megfe le-
lően most is őszinte légkör-
ben t a r to t t ák : Őszinte volt 
az igazgatói beszámoló, t á r -
gyilagos hozzászó'ások hang-
zottak el. A text i lművek 
munkásközössége nagyon jól 
tud ja , hogy ker te lésnek sem-
mi helye, ha e lőbbre aka r -
nak jutni . 

Fehér Is tvánná például e l -
mondta, hogy b r igád ja javu-
lást vá r a folyamatos anyag-
el látásban. Az idei fe lada to-
kat csak úgy tudják mar a® 

dékta lanul végrehní tanl . h a 
minden feltétel ' biztosított . 
Ehhez pedig több ruga lmas -
ság kell, a k á r a m u n k a e r ő 
átcsoportosí tásában is. Pe ták 
Már ia szóvá te t te : a szövő 
„C" műszakban sok a f ia ta l , 
kezdő brigádvezető, ak ik 
több segítséget, i ránví tás t 
igényelnének m u n k á j u k h o z . 
Szólt arról is, hogv a minő-
ség javí tása gyakran a t e r -
melés mennyiségének csök-
kenésével jár . ezt n e d i c n e m 
mindig veszik figvpiemKe a 
br igád te l jes í tményének é r -
tékelésében. Szóba ken t t t a 
munkafegve lem is. Á b r a h á m 
Pá lné néldául utal t a r ra , 
hogy vizsgália fe lül a m u n -
kaügyi osztálv a be j á ró dol-
gozók negyedórás m u n ' r a ' d ő -
kedvezményét , m e r t ú j a b b a n 
jó i r ánvban vál toztak a köz-
lekedési viszonvok. Javaso l -
t a azt is, hogy módosí tsák 
a szakmunkás tanu lók képzé-
sét, hiszen megvál toztak a 
munkamódszerek , nem h e -
lyes a régi — a technológiai 
korszerűsödés szerint e lavul t 
— rendszer oktatása. 

összesen huszonkét br i -
gádvezető mondta el vé le-
ményé t a tanácskozáson. 
Adott a lehetőség, hogv m i n -
den további javas la to t a 
gyár vezetősége elé t e r j e sz -
szenek, a szokások szerint . 
A jó e redmények elérésének 
a l ap ja a t ex t i lművekben ki-
a laku l t demokra t ikus szel-
lem, az egész közösség fe le -
lősségtudata. A népgazdaság 
számít továbbra is a P a m u t -
nyomóipar i Vál lalat szegedi 
gyárára , a munkásnők hely t -
á l lására , bizonyosan nem 
hiába. A tanácskozáson meg-
egyeztek a brigádvezetők a b -
ban is. hagv a jó munkához 
elengedhetet len kedvező 
munkahe ly i légkör megőrzé-
séért is együtt dolgoznak. 
Er re a feszített m u n k a t e m -
póban bizony nagy szükség 
lesz. 

B. L 


